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Spiker
Očekujući  novu  Vladu  Srbija,  procenjuje  se,  dnevno  gubi  oko  50 miliona  evra,  jer  su  blokirani mnogi
tokovi  koji  zavise  od  redovnog  funkcionisanja  zemlje. Dvodnevni  letnji  forum Šta  i  kako dalje,  održan
proteklog  vikenda  na  Mokroj  Gori  bio  je  posvećen  upravo  privrednim  kretanjima  bitnim  za  planiranje
poslovanja  u  narednoj  godini.  Sugestije  i  kritike  su  uglavnom  išle  na  adresu  Vlade.  Iako  je  njena
odgovornost najveća, nije jedina. O tome u Temi dana Aleksandra Raković
Novinarka Aleksandra Raković
Tranzicija u Srbiji  još traje. Poistovećivanje tog procesa sa privatizacijom jedne od najčešćih grešaka u
poimanju promena koje zahtevaju mobilnost i države i privrede i tržišta rada. Ekonomisti se slažu u oceni
da  je  jedan  od  najvećih  propusta  države  izostanak  reforme  javnog  sektora.  Predsednik  Saveza
ekonomista Srbije Aleksandar Vlahović.
Aleksandar Vlahović, predsednik Saveza ekonomista Srbije
*procesom  privatizacije  bilo  je  neophodno  započeti  i  završiti  do  sada  reformu  javnog  sektora  koji  bi
unapredio  ukupni  poslovni  ambijent,  a  kao  posledica  bila  je  za  očekivati  da  će  nivo  direktnih  stranih
investicija biti značajno veći nego što je bio u proteklih 10 godina.
Novinarka
Ne manje važni su i podsticaji za privredu. Nakon što je direktorka Fonda Ujedinjenih nacija za razvoj,
Kori  Udovički,  ocenila  da  država  mnogo  troši  na  privredu  i  da  ta  potrošnja  niti  je  racionalna  niti
koordinirana,  domaća  privreda  očekuje  jasne  odgovore,  a  ne  kratkoročno  socijalna  rešenja,  smatra
predsednik  MK  grupe  i  član  Udruženja  poslodavaca  Miodrag  Kostić.  On  upozorava  na  još  jedan  bitan
faktor.
Miodrag Kostić, predsednik MG grupe
Tržišta  rada  koja  dobro  funkcionišu,  kao  i  radna  snaga  sa  kvalifikacijama.  Nova  Vlada  treba  da  nađe
način da uposli što više ljudi koji su sada na birou za nezaposlene.
Novinarka
A  to  je  već  deo  priče  o  odgovornosti  koja  ide  na  dušu  onima  koji  traže  posao  i  psihološki
ograničavajućem nasleđu.
Mi smo imali sistem, odnosno radimo po jednom sistemu koji je dugo trajao, gde su ljudi naučili da se
zaposle i čekaju penziju.
Novinarka
Kaže Goran Milić  iz  Saveza  samostalnih  sindikata Novog Sada.  Pitali  smo  i  kolika  je  spremnost  da  se
zarad zaposlenja promeni mesto boravka.
Sagovornica 1
Spremna sam za to. Zavisi od posla, od uslova.
Sagovornik 2
Ne, ne ne bih ulazio u to.
Sagovornica 3
Samo ako miponude i smeštaj.
Sagovornik 4
To saysm i uradio.
Sagovornik 5
Ne, ne bih. Porodica, kuća i tako.
Sagovornik 6
Ne, ne.
Sagovornica 7
Ne, imam dvoje dece, ne.
Novinarka
Dodatna smetnja za strane i domaće investitore je i nestručnost. Prema statistikama Nacionalne službe
za  zapošljavanje  oko  trećina  nezaposlenih  sa  evidencije  nema  nikakve  kvalifikacijepa  poslodavci  i  to
pridružuju  listi  prioriteta  koje  Vlada  treba  da  reši.  I  na  kraju,  o  odgovornosti  bankarskog  sektora.
Predsednik Grupacije Sintelon, Nikola Pavičić.
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Nikola Pavičić, predsednik Grupacije Sintelom
Ne može biti pokretanja privrede sa visokim kamatama, to niko u svetu nikada nije napravio.
Novinarka
Banke sa sedištem izvan Srbije nisu tu da bi pomagale privredu, već da bi zaradile novac, kaže Pavičić i
napominje, da mora da se radi na razvoju domaćeg bankarskog sistema.
Nikola Pavičić, predsednik Grupacije Sintelom
Razvojna banka mora da se napravi * male banke, naše treba ujediniti. Komercijalnu banku država mora
da sadrži kao svoju banku. E, u tu banku država treba da se zaduži pa da unese kapital dodatni da bi te
banke mogle da finansiraju zdravu privredu pod normalnim uslovima.
Novinarka
Važno  za  privredu,  ali  i  za  državu  koja  neretko  do  novca  potrebnog  za  infrastrukturne  projekte  i
podsticanje privredi dolazi i emitovanjem državnih obveznica. Dakle, zaduživanjem.
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